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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Nagy Márton István, gazdaságfejlesztési miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért záratná be a fideszes 2/3 a miskolci posták 2/3-
át?" 

Tisztelt Miniszter Úr!
 
 
Előrebocsátom: egyetértek mindenkivel, aki szerint nem létezik olyan postai szolgáltatás, amit a 
XXI. században elektronikus úton vagy profitorientált magánvállalkozások segítségével ne lehetne 
gyorsabban és olcsóbban elintézni. Mindössze két dolog hiányzik ehhez: megfelelő internet-
lefedettség és a magyar lakosság digitális műveltségének radikális emelése. Addig azonban, amíg 
ezt a két hiányosságot nem sikerül pótolni, a magyar állam felelőssége annak biztosítása, hogy 
egyedülálló idős emberek tartani tudják a kapcsolatot távol élő családtagjaikkal és barátaikkal, hogy
mindennapi anyagi gondokkal küzdők kézhez kapják a külföldön élő hozzátartozóik által segítségül
küldött csomagot, és hogy senkit ne lakoltassanak ki azért, mert nem volt hol befizetnie lakása 
rezsiköltségét.
 
Az állam azonban szemlátomást nem kíván ennek a kötelezettségének sem megfelelni. Tavaly 
október végén bejelentették, hogy 364, jórészt kistelepülési postahivatal működését kénytelenek 
fölfüggeszteni a megnövekedett energiaárak miatt. Közülük 45-öt az önkormányzatokkal folytatott 
intenzív egyeztetés nyomán újranyitottak, ami viszont a többit illeti, azok úgy tűnik, végleges 
bezárásra ítéltettek. A Magyar Posta ugyanis levélben arra szólította föl az 1500 lakosúnál kisebb 
települések (közel 2000 ilyen található az országban) önkormányzatait, hogy vegyék át a 
területükön működő posták üzemeltetését, ellenkező esetben májustól bezárják őket, milliónyi 
polgártársunkat fosztva meg a legalapvetőbb postai szolgáltatásoktól.
 
Ez azonban még messze nem minden. A kormány benyújtotta legújabb, T/3778. számú 
salátatörvényét, amely a jelenlegi szabályozást, ami szerint 25 ezernél nagyobb népességszámú 



településeken 25 ezer lakosonként legalább egy postahelyet kell biztosítani, úgy módosítaná, hogy 
mindkét 25 ezres határt 30 ezerre emelné. Látszólag nem nagy különbség, mégis azt jelenti, hogy 
nagyvárosi postahivatalok százait zárhatják be. Míg Heves megye székhelyén, Egerben a jelenlegi 
törvény két postahely üzemeltetését írja elő, ezentúl elég lenne egy, a 112 budapesti posta helyett 
pedig csak 55-öt kellene nyitva tartani. Hogy saját szűkebb hazámról, Borsod-Abaúj-Zemplén 
megyéről beszéljek, Miskolc jelenleg üzemelő 13 postahelyéból a törvény értelmében elég lenne 
ötöt megtartani, Ózdon a hat közül egyet, ami pedig a Kazincbarcikán működő négy postahivatalt 
illeti, azokat mind be lehetne zárni.
 
Külön csavar a történetben, ahogyan önök megpróbálják a postai szolgáltatásért viselt felelősséget 
az önkormányzatokra lőcsölni. Azzal ugyanis, hogy az önkormányzatokat fölszólítják a posták 
működésének biztosítására és finanszírozására, két legyet ütnek egy csapásra: részint többszáz 
postahely működési költségétől szabadulnak meg úgy, hogy az ott keletkező bevétel továbbra is a 
postáé marad, részint pedig az önkormányzatokat okolhatják a szolgáltatás megszűnéséért, 
mondván: „fölajánlottuk az üzemeltetés átvételét az önkormányzatnak, de az nem kért belőle”. 
Természetesen nem, hiszen az önkormányzatok erőforrásait az utolsó fillérig elszívták, így hiába is 
tartaná méltányosnak a polgármester a lakók ezirányú igényét, nincs miből fedeznie. Ha viszont 
központi támogatás nyújtásával lehetővé teszik jónéhány fideszes polgármesternek a posta további 
működését, egy újabb érvet adnak propagandistáik kezébe, miért is érdemes a jövő évi 
önkormányzati választáson a kormánypártokra szavazni.
 
Kérdezem tehát miniszter urat:
 

1. Oly sok közszolgáltatás fölszámolása után csakugyan ragaszkodnak-e a postai szolgáltatás 
szétveréséhez is?

2. Tényleg úgy képzelik, hogy Miskolc, az ország negyedik legnagyobb városa elvan 5 postai
szolgáltatóhellyel?

3. Mikor hajlandóak végre tudomásul venni, hogy egy választás megnyerése nemcsak 
zsákmányszerzési lehetőséggel, de a közszolgáltatások fenntartásának felelősségével is jár?

4. Mit kívánnak tenni annak érdekében, hogy az ország mielőbb készen álljon a 
postaszolgáltatás XXI. századhoz illő módozatainak bevezetésére?

 
 
Budapest, 2023. május 2.
 
 
 
Tisztelettel   
 
 
                                                                                                     Hegedüs 
Andrea                                                                        
                                                                                                    Demokratikus Koalíció       
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